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ASAS BAHASA ARAB 

① 
Huruf bahasa Arab mempunyai 28 huruf. 
 

 إ ب ت ث ج ح خ د ذ ر

 ز س ش ص ض ط ظ ع غ ف

 ق ك ل م ن و ه ي 

** 
Huruf hamzah (ء) dan ta marbutoh (ة) juga termasuk dalam huruf bahasa Arab 
 
 
Bentuk tulisan huruf bahasa Arab : 
 

Huruf  ص ش س ز ر ذ د خ ح ج ث ت ب ا 
Awal ــ إ ــ بــ ــ تــ ــ ثــ ــ جــ ــ حــ ــ ز ر ذ د خــ ــ ســـ ــ شـــ  صــ

Tengah ــ ــــا ــ ــــبـــ ــ ــــتــ ـــــجـــ ـــــثــ ــ  ــ ــــحـ ــ ــــز ــــر ــــذ ــــد ــــخــ ــ ـــــســ ــ ــــشــ  ــــصــ

Akhir  ـــــص ـــــش ـــــس ـــــز ــــر ــــذ ــــد ــــخ ــــح ــــج ــــث ــــت ـــــب ــــا 

 
 

Huruf  ي و ه ن م ل ك ق ف غ ع ظ ط ض 
Awal ــ ــ ضــ ــ طــ ــ ظــــ ــ عـــ ــفـــ غــــ ــ  ــ قـــ ــ لـــــ كــ ــ مـــ ــ و ه نـــ  يـــ

Tengah ــ ــ ــــضــ ــ ـــــطـــ ــ ـــــظـــ ــ ـــــعـــ ــ ـــــغـــ ــ ـــــفـــ ــ ـــــقــ ــ ـــــكـــ ــ ــ ـــــلـ ــ ـــــمـــ ــ ــ ـــــنـ ـــ ــ ـــــو ـــــهـ ــ  ـــــيـ

Akhir  ـــغـــ ـــــع ـــــظ ـــــط ـــــض  ـــــي ـــــو ـــــه ـــــن ـــــم ـــــل ـــــك ـــــق ـــــف 

 
 
LATIHAN: 
 
Isi tempat kosong dengan tulisan huruf yang betul 
 

Huruf ظ ض ش ر د ج ب ا 
Awal شـــــ  د   إ   

Tengah       ــــضــــ  
Akhir  ـــــظ  ـــــش ــــر  ــــج ـــــب 

 
 

Huruf ي و ه ن م ل ك ف ع 
Awal  يـــــ و  نـــــ  لـــــ  فـــــ 

Tengah  ـــــفـــــ        
Akhir ـــــو ـــــه  ـــــم  ـــــك  ـــــع  

 
  



 
② 
Perkataan (dalam bahasa Arab) terbahagi kepada 3 bahagian: 
(ُ ) ,Kata nama (الِاسْم  ُ) kata kerja dan (الفِعْلُ 

 
رْف

َ
 .partikel (الح

 
1- (ُ  ,kata nama ialah setiap perkataan yang digunakan untuk manusia, binatang, tumbuhan (الِاسْم 

benda atau perkara-perkara lain. 
 
contoh:  
(ُ
 
حْـمَد

َ
م ُ) – Ahmad (أ

ِّ
عَل ُ) – guru (إلـم 

 
رَة
َ
ُ) – lembu (إلبَق

 
جَرَة

َّ
ُ) – pokok (إلش

 
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
 pelajar (إلت

 
** Antara tanda untuk mengenali kata nama: 
(1) Alif lam (الـــ) di awal perkataan. contoh:  ُل ج   (lelaki itu) إلرَّ
(2) Tanwin / tanda baca berbaris dua ( ُ

 
ً , ُ  ً  , ُ

 
ً )pada akhir perkataan. contoh: ابًاُ

َ
كُِت /ُ اب 

َ
كُِت /ُ اب 

َ
 كِت

(3) kata nama khas, kata ganti nama dan kata tunjuk. contoh: (كوتاُبهارو), (ا
َ
ن
َ
وَُ/ُأ

 
ُ) ,(ه

َ
لِك

َ
إُ/ُذ

َ
ذ
َ
 (ه

 
2- (  kata kerja ialah setiap perkataan yang menunjukkan berlakunya perbuatan pada masa (الفِعْلُ 

tertentu. 
 
contoh:  
بَُ)

َ
ه
َ
سَُ) – telah pergi (ذ

َ
) – telah duduk (جَل لُ 

 
خ
ْ
) – akan masuk (يَد   – akan pulang (يَرْجِعُ 

(ُ
ْ
امَت

َ
 duduklah (إِجْلِسُْ) –telah tidur (ن

 
3- (ُ

 
رْف

َ
 partikel ialah setiap perkataan yang tidak jelas ertinya dengan sempurna kecuali dengan (الح

disertai perkataan lain. 
 
contoh:  
(ُ
َ
ُ) – ke (ؤِل

َ
ل
َ
ــ) – dari (مِنُْ) – di atas (ع ُ) – dengan (بِـ

َ
ـحْت

َ
ُ) –di bawah (ت

َ
لُْ) – dan (وَُ) – tidak (ل

َ
  adakah (ه

 

LATIHAN: 

Keluarkan kata nama, kata kerja dan Harf daripada ayat berikut dan letakkannya ditempat yang sesuai. 

 

4-ُُ
َ
ُذ
َ
ُبَُه

ْ
ُُت
َ
ُيُْمُِأ

َ
ُن
 
ُؤُُِة
َ
ُىُإلمَُـل

ْ
ُ.مُِعَُط

ُجَُُ-5
َ
ُإلُِإلوَُُسَُل

 
ُعَُُد

َ
ُل

 
ُِّرُُْإلُ ُ.سِِ

ُوَُُ-6
َ
ُُعَُض

ِّ
ُإلت
ْ
ُيُْمُِل

 
إُُذ

َ
ذ
َ
ُُِه ُإل

َ
 .ةُِبَُيُْقُِيُإلحَُـفُُِابَُت

1-ُُ
ِّ
ُإلت
ْ
ُيُْمُِل

 
ُـفُُِذ

َ
ُ.لُِصُْيُإلف

2-ُُ
َ
رَُُق
َ
ُمَُّحَُمُ أُ

 
ُُُِد ُإل

َ
ُيُإلمَُـفُُِابَُت

ْ
ُُ
َ
ُ.ةُِبَُت

3-ُُ
َ
ُعُ ُجَُرَُخ

ْ
ُمَُث

 
ُُنَُمُُِان

َ
 .لُِصُْإلف

 

ُ
ُالحرفُالفعلُالاسمُالرقم
ُُ-ُإلفصلُ–إلتلميذ1ُُ ِ

ُف 
2ُُُُ

3ُُُُ
4ُُُُ
5ُُُُ
6ُُُُ



③ 
(ُ ُ) Kata nama dari sudut jantina terdapat 2 bahagian iaitu (الِاسْم  ر 

َّ
ك
َ
ذ ُ) jantina lelaki dan (م 

 
ث
َّ
ن
َ
ؤ  jantina (م 

perempuan. 
 

1- ( ُمُ 
َ
ُذ
 
ُك ر  ) ialah perkataan yang menunjukkan jantina lelaki. 

contoh: 
 (ُ
 
حْـمَد

َ
ُ) – Ahmad (أ

 
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
) – pelajar lelaki (إلت ُ

 
ُإل

 
اذ
َ
سْت ) guru lelaki 

 
2- ( ُمُ 

َ
ُؤ
 
ُن
 
ث ) ialah perkataan yang menunjukkan jantina perempuan.. 

contoh: 
 (ُ
 
اطِمَة

َ
ُ) – Fatimah (ف

 
ة
َ
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
ُ) – pelajar perempuan (إلت

 
ة
َ
سَال  surat(إلرِّ

 
** 
Antara tanda muannath ialah perkataan itu berakhir dengan (ة) ta’ marbutahُ, ( ا/ى ) alif ta’nith maqsurah 
dan (اء) alif ta’nith mamdudah. 
contoh: ( ُ

َ
ُـــبَُالُِط

 
ة ), ( ُسَُ

 
ىــمَُل ), ( ُصَُ

ْ
اءُ رَُح ) 

  
LATIHAN: 

(1) Keluarkan kata nama (L) dan kata nama (P) daripada ayat berikut. 

ُمَُّحَُمُ ُاءَُجَُُ-1
 
ُُنَُمُُِد

َ
ُُ-2ُُُ.ةُِيَرُُْإلق

َ
ُذ
َ
ُُبَُه

َّ
ُالُِإلط ُؤُُِب 

َ
ُل ُ.قُِوُُْإلس 

ُيَُُ-3
ْ
ُأ
 
ُعُ ُلُ ك

ْ
ُمَُث

 
ُُْان ُإلب  

 
ُت
َ
ُُ-4ُُُُ.الَُق

َ
رَُُق
َ
ُأ
ْ
ُُت
َ
ُيْزُ
َ
ُن ُمُْإلج ُُب 

َ
ُل
َ
ُـفُُِة

َ
ُ.لُِصُْيُإلف

ُ

ُالاسمُالمؤنثُالاسمُالمذكرُإلرقم
ُإلقريةُحمدـم1ُ
2ُُُ

3ُُُ
4ُُُ

ُ
(2) Tukarkan kata nama (L) kepada  kata nama (P) seperti ciontoh yang diberikan. 

ُ
ِّ
ُإلمثالُ:ُإلت
ْ
ُيُْمُِل

 
ُُ–ُذ

ِّ
ُإلت
ْ
ُيُْمُِل

َ
ُذ
 
ُة

1-ُُ
َّ
ُالُِإلط ُُ–2ُُُُُ_____________=ُُُب 

َ
ُإلف
َّ
ُ_____________=ُُُح ُلّ

ُعَُإلمُ ُ-3
ِّ
ُل ُيُْدُِإلمُ ُ-4ُ ُ_____________=ُُُم  ُ_____________=ُُُر 

 
(3) isi tempat kosong dengan perkataan di dalam kurungan yang sesuai. 

ُ
َ
ُإلمثال:ُإلف
َّ
ُُح ُل

َ
ُي
ْ
ُرَُز

 
ُُع

َ
ُإل ُر 
َّ
ُ(يزرع)تزرعُ/ُُُُز

ُ
1-ُُ

َ
ُؤُُِ____________ُيُْـبُِأ

َ
ُىُمَُـل

َّ
ُُ
َ
ُإلمُ ُة

َ
/ُسافرت(ُُ.ةُِمَُرَُُّ ُ)سافرُ

ُإلطُُِ-2
ْ
ُف
َ
ُل
 
ب(ُُ .ُبَُيُْلُِإلحَُُ____________ُة بُ/ُتشر ُ)يشر

3-ُُ
َ
ُُ____________ُيُْــلُِيُْمُِز

َّ
ُُُ ُ.سَُرُْإلد

ْ
كُتبت ُ()كتبُ/

4-ُُ
ِّ
ُإلت
ْ
ُيُْمُِل

 
ُُ____________ُذ

 
ُسُْإل

َ
ُت
َ
ُ)تسألُ/ُيسأل(ُُ .اذ

 



 
④ 
(ُ ُ) Kata nama juga terbahagi kepada kepada (الِاسْم  اهِر 

َ
ُ) kata nama dan (ظ مَر 

ْ
ض  .kata ganti nama (م 

 
1- (ُ اهِر 

َ
 .ialah perkataan yang menunjukkan sesuatu maksud tanpa perantaraan (ظ

 
contoh:  
م ُ)
ِّ
عَل ُ) – Guru (م 

 
مِيْذ

َ
ل
َ
ُ) – pelajar-pelajar (ت اب 

َ
ت ُِ رْس ُ) – buku (إل

َ
ُ) – pelajaran (إلد

 
ُ) – pisang (إلـمَوْز  susu (إلـحَلِيْب 

 
2- (ُ مَر 

ْ
ض  ialah perkataan yang menunjukkan sesuatu maksud dengan perantaraan situasi diri (م 

pertama, diri kedua atau diri ketiga. 
 
contoh:  
ا)]
َ
ن
َ
ـحْن ُ) – saya (أ

َ
   [kami (ن

 
[( مَاُ

 
ت
ْ
ن
َ
/أ
َ
ت
ْ
ن
َ
مُْأ

 
ت
ْ
ن
َ
/أ ) kamu (lelaki) – (َُّ 

ت  
ْ
ن
َ
مَا/أ

 
ت
ْ
ن
َ
تِ/أ

ْ
ن
َ
   [kamu (perempuan) (أ

 
مُْ)]

 
مَا/ه

 
وَ/ه

 
نَُّ) – dia/mereka (lelaki) (ه

 
مَا/ه

 
/ه َ  [dia/mereka (perempuan) (هِِ

 
⑤ 
(ُ ) Kata gantinama terbahagi kepada 3 bahagian iaitu (الضمي  ُمُ 

َ
ُت
َ
ُك
ِّ
ُل م  ) kata gantinama diri pertama, ( ُمُ 

َ
ُخ
َ
ُاط ب  ) 

kata gantinama diri kedua dan ( ُ
َ
ُائُِغ ب  ) kata gantinama diri ketiga. 

 
1- (ُ م 

ِّ
ل
َ
ك
َ
ت ]  :(م  ُ

َ
اأن ] Saya (lelaki/perempuan)  –  [ ُ

َ
ن ُحُْن ] Kami (lelaki/perempuan)  

 
2- (ُ ب 

َ
اط

َ
خ ] :(م  ُُ

َ
ُأ
ْ
ُن
َ
ت ] awak (lelaki)    [ ُ

َ
ُأ
ْ
تُِن ] awak (perempuan) 

   [ ُ
َ
ُأ
ْ
ُن
 
امَُت ] kamu berdua (lelaki/perempuan)  

  [ ُ
َ
ُأ
ْ
ُن
 
مُْت ] kamu semua (lelaki)    [ ُ

َ
ُأ
ْ
 َُّن
ت   ] kamu semua (perempuan) 

 
3- (ُ ائِب 

َ
] : (غ ُ

 
وَُه ] dia (lelaki)    [َُ   dia (perempuan) [هِِ

[ ُ
 
امَُه ] dia berdua (lelaki / perempuan)] 

[ ُ
 
مُْه ] mereka semua (lelaki)   [ ُ

 
نَُّه ] mereka semua (perempuan) 

 

LATIHAN: 

Keluarkan kata nama dan kata ganti nama daripada ayat berikut. 

1-ُُ
َ
ُأ
َ
ُن

َ
ف ُاُ
َّ
وَُُُح ُلّ

َ
ُأ
ْ
ُن
َ
ُُت

َ
ُيَُّخ

 
ُُ-2ُُ  ُ.اط

َ
ُُنُ حُْن

َ
ُاتُِسَُأ

َ
ُذ
 
ُوَُُة

 
ُوَُُه

َ
ُيُْبُِط ُ.ب 

3-ُُ
َ
ُأ
ْ
ُن
َ
ةُُِت

َ
ُوَُمِنَُإلمَدِيْن

 
ُُنَُمُِوَُُه

َ
ُُ-4 ُُُ.ةُِيَرُُْإلق

َ
ُأ
ْ
ُتُِتُِن

ْ
ُيُْمُِل

َ
ُذ
 
وَُُُة

َ
ُأ
َ
مُ ن ُاُ

َ
ُسَُرُِّد

 
ُ.ة

ُُيَُـهُُِ-5
َ
ُت
ْ
ُبَُط

 
ُُخ

َّ
ُُ-6ُُ  ُ.امَُعَُإلط

َ
ُأ
َ
ُن

َ
أ ُاُ
ْ
ُعَُل ُُب 

 
ُرَُّإلُ

َ
ُ.ة

ُ

ُالاسمُالمضمرُالاسمُالظاهرُإلرقم
ُأنتُ-أناُُخياطُ–فلاح1ُُ
2ُُُ

3ُُُ
4ُُُ
5ُُُ
6ُُُ



⑥ 
(ُ   :Kata nama” dari sudut bilangan terbahagi kepada 3 bahagian“ (الِاسْم 

(ُ
 
رَد
ْ
ف ُ) ,kata nama (م 

 
نّ
َ
ث ) kata ganti nama dan (م  مْعُ 

َ
 .kata ganti nama (ج

 
1- (ُ

 
رَد
ْ
ف  .ialah kata nama yang menunjukkan satu perkara (sama ada untuk lelaki/perempuan) (م 

contoh:  
(ُ
 
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
ُ) – pelajar (Lelaki) (إلت

 
رَسَة

ْ
ُ) – sekolah (إلـمَد   ْ ب 

 
ُ) – roti (إلـخ

 
ة
َ
رْف
 
ُ) – bilik (إلغ دِيْر  ُ) – pengetua (إلـم 

 
ة
َ
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
 (إلت

pelajar (Perempuan) – (ُ
 
إجَة رَّ

َّ
 basikal(إلد

 
2- (ُ

 
نّ
َ
ث  .ialah kata nama yang menunjukkan dua perkara (sama ada untuk lelaki/perempuan) (م 

contoh:  
إنُِ)

َ
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
انُِ)ُ– dua pelajar (Lelaki) (إلت

َ
ت
َ
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
انُِ) – dua pelajar (Perempuan) (إلت

َ
رَسَت

ْ
  – dua sekolah (إلـمَد

دِيْرَإنُِ)  dua pengetua (إلـم 
 

3-  ( مْعُ 
َ
 ialah kata nama yang menunjukkan lebih daripada dua perkara (sama ada untuk (ج

lelaki/perempuan). 
contoh:  
( ُ

 
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
ُوُْإلت

َ
ن ) pelajar-pelajar (Lelaki) –ُ( ُ

َ
مِيْذ

ْ
ل
ِّ
ُإإلت

 
ت ) pelajar-pelajar (Perempuan) – ( إرُ 

َ
س ُإلـمَد ) sekolah-sekolah 

– 
( رَإءُ 

َ
د  pengetua-pengetua (إلـم 

 
Jenis ( مْعُ 

َ
 :kata jamak (dalam bahasa Arab) terbahagi kepada 3 jenis – (ج

الِم ُ) -1 رُِالس 
 
ك
َ
ذ ُالم  مْع 

َ
 kata jamak (lelaki) – (ج

a. ada penambahan (ُ
َ
ُ) pada akhir bagi perkataan (يْنَُ)/(وْن

 
رَد
ْ
ف  nya(م 

b. digunakan pada manusia (lelaki) 
 

الِم ُ) -2 ثُِالس 
 
ن
َ
ؤ ُالم  مْع 

َ
 kata jamak (perempuan) – (ج

a. ada penambahan (إت) pada akhir bagi perkataan (ُ
 
ة
َ
رَد
ْ
ف  nya(م 

b. digunakan pada manusia (perempuan) 
 

3- (ُِ ْ سِي 
 
ك
 
ُالت مْع 

َ
 kata jamak taksir (lelaki/perempuan) – (ج

a. berubah bentuk dari perkataan (ُ
 
رَد
ْ
ف  nya sama ada dengan pengurangan atau(م 

penambahan hurufnya 
b. digunakan pada manusia (lelaki/perempuan) 
c. digunakan pada selain manusia 

 
LATIHAN: 
Keluarkan perkataan mufrad, muthanna dan jamak. 
 

ُإلمُ ُاءَُجَُُ-1
َ
ُؤُُِانُِسَُرُِّد

َ
ُىُإلمَُـل

ْ
ُيَُُ-2ُُُُ.ةُِسَُرَُد

ْ
ُعَُل ُُب 

َ
ُوُْإل

َ
ُل
 
ُُد

 
ُرَُّإلُ

َ
ُ.ة

ُيَُُ-3
ْ
ُأ
 
ُُلُ ك

ِّ
ُإلت
ْ
ُيُْمُِل

َ
ُُإنُِذ

َ
ُإل ُر 
َّ
ُُ-4ُُُُُ.ز

َ
ُحَُجَُن

ْ
ُُت

ِّ
ُإلت
ْ
ُيُْمُِل

َ
ُذ

 
ُ.انُِحَُتُِمُْيُإلُِـفُُِإت

ُ يَُُ-5
ْ ُض  ُإلوَُُب 

َ
ُل
 
ُُد

َ
ُإلف
ْ
ُيَُُ-6ُ ُُُ.رَُأ

َ
ُت
َ
ُإلمُ ُلُ اوَُن

َ
ُرُِّد ُوُْس 

َ
ُُن

 
ُإلف
 
ُ.رَُوُْط

ُ

ُالجمعُالمثنُُّالمفردُإلرقم
ُإلمُ 1ُ

َ
ُإلمُ ُس ُرُِّد

َ
ُإلمُ ُانُِسَُرُِّد

َ
ُرُِّد ُس 

َ
ُوْن

ُُُُ



 
❼ 
(  :Kata kerja (dalam bahasa Arab) terbahagi kepada 3 bahagian (الفِعْلُ 
( ُُفِعْلُ  مَاض  ) Kata kerja kala lampau, (ار ع

َ
ض ُم  ) kata kerja kala kini dan (فِعْل  مْرُ 

َ
ُأ  .kata perintah (فِعْل 

 
1- (ُ ُمَاض   Kata kerja kala lampau ialah setiap kata kerja yang menunjukkan terhasilnya perbuatan (فِعْل 

pada masa lampau. 
contoh: (َُس

َ
ُ) – telah duduk (جَل

َ
ح
َ
ت
َ
 telah membuka (ف

 
ارِع) -2

َ
ض ُم   kata kerja kala kini ialah setiap kata kerja yang menunjukkan terhasilnya perbuatan (فِعْل 

pada masa sekarang atau akan datang. 
contoh: (ُ ب 

 
ت
ْ
) – sedang menulis (يَُ لُ 

 
ك
ْ
 sedang makan (يَأ

 
3- ( مْرُ 

َ
ُأ  kata perintah ialah setiap kata kerja yang meminta terhasilnya sesuatu pada masa akan (فِعْل 

datang. 
contoh: (ُ

ْ
رَأ
ْ
مِعُْ) – bacalah (إِق

َ
 dengarlah (إِسْت

 
(i) (ُ ُمَاض    (فِعْل 
Dalam bahasa Arab, kata kerja kala lampau mempunyai 14 bentuk penambahan mengikut kata ganti nama. 
 

مُْ
 
ُج

ٌ
ة
َ
فِيْد ُم 

ٌ
ة
َ
ُ ل ُمَاض  ُ فِعْل   ْ مِي 

َ
   ض

وَُ
 
بَُه

َ
ه
َ
رَسَةُُِذ

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Dia telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
وَُ(1ُ) بَُه

 
 ه

ُ ائِب 
َ
ُغ

Ganti nama diri ketiga 
(lelaki)ُ

1ُ

مَا
 
ُُه

َ
ُذ
َ
رَسَةُُِاــــبَُه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Mereka berdua telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
مَا(2ُ) اــــبَُه

 
 ه

مُْ
 
ُُه

َ
ُذ
َ
رَسَةُُِاوُْـــبُ ه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Mereka telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
مُْ(3ُ) اوُْـــبُ ه

 
 ه

ُُهِـيَُ
َ
ُذ
َ
ُـــبَُه

ْ
رَسَةُُِت

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Dia telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُـــبَُه

ْ
 هِـيَُ(4ُ) ت

ُ
 
ائِبَة

َ
 غ

Ganti nama diri ketiga 
(perempuan) 

مَا
 
ُُه

َ
ُذ
َ
ُـــبَُه

َ
رَسَةُُِاـت

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Mereka berdua telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُـــبَُه

َ
مَا(5ُ) اـت

 
 ه

مُْ
 
ُُه

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
رَسَةُُِن

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Mereka telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
ُ(6ُ) ن

 
 نَُّه

ُ
َ
ت
ْ
ن
َ
ُُأ

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
رَسَةُُِت

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
ُ(7ُ) ت

َ
ُأ

َ
ت
ْ
 ن

ُ ب 
َ
اط

َ
خ  م 

Ganti nama diri kedua 
(lelaki) 

2ُ

ُ
َ
مَاأ
 
ت
ْ
ُُن

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
رَسَةُُِامَُت

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu berdua telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
مَا(8ُ) امَُت

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

مُْ
 
ت
ْ
ن
َ
ُُأ

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
رَسَةُُِمُْت

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu semua telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
مُْ(9ُ) مُْت

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

تُِ
ْ
ن
َ
ُُأ

َ
ُذ
َ
رَسَةُُِتُِــــبُْه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُ(11ُ) تُِــــبُْه

َ
تُِأ
ْ
 ن

ُ
 
بَة

َ
اط

َ
خ  م 

Ganti nama diri kedua 
(perempuan) 

مَا
 
ت
ْ
ن
َ
ُُأ

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
رَسَةُُِامَُت

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu berdua telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
مَا(11ُ) امَُت

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

َُّ 
ت  
ْ
ن
َ
ُُأ

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه  ّ

رَسَةُُِت  
ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu semua telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه  ّ

 َُّ(12ُ) ت  
ت  
ْ
ن
َ
 أ

ا
َ
ن
َ
ُُأ

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
رَسَةُُِت

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Saya telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

 
ا(13ُ) ت

َ
ن
َ
م ُ أ

ِّ
ــل
َ
ُ
َ
ت  م 

Ganti nama diri 
pertama 

(lelaki/perempuan) 

3ُ
حْن ُ

َ
ُُن

َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
رَسَةُُِان

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kami telah pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
حُْ(14ُ) ان

َ
 ن ُن

 
 
 
 
 



 
 
** 
Dari sudut bilangan huruf, (ُ ُمَاض   :terdapat 4 bentuk (فِعْل 
 

1- Tiga huruf 
 

makan َُل
َ
ك
َ
ُ masuk أ

َ
ُد
َ
ُ tulis لَُخ

َ
ُك
َ
 بَُت

buat َُمِل
َ
الَُ berkata ع

َ
ُ tidur ق

َ
 امَُن

 
2- Empat huruf 

 

memuliakan ُ
َ
ُأ
ْ
ُ memecahkan مَُرَُك

َ
ُك َ ُسَُ bermusafir شَّ

َ
 رَُاف

mengeluarkan ُ
َ
ُأ
ْ
ُ ajar جَُرَُخ

َ
ُع
َّ
ُسَُ menolong مَُل

َ
ُاع
َ
 د

 
3- Lima huruf 

 

menuju ُ
َ
ُوَُت ُجَّ

َ
ُ mengambil ه

َ
ُت
َ
ُ terbuka لَُاوَُن

َ
ُت
َ
ُف
َّ
ُت
َ
 ح

berjumpa ُ
َ
ُت
َ
ُ Bantu membantu لَُابَُق

َ
ُاوَُعَُت

َ
ُ belajar ن

َ
ُعَُت

َّ
 مَُل

 
4- Enam huruf 

 

menyambut ُُِسُْإ
َ
ُت
ْ
ُسُْإُِ mengeluarkan لَُبَُق

َ
ُت
ْ
ُسُْإُِ berisighfar جَُرَُخ

َ
ُت
ْ
ُغ
َ
 رَُف

 

 

LATIHAN: 

letakkan (ُ ُمَاض   kata kerja kala lampau berikut dengan ganti nama yang sesuai (فِعْل 

ُ
َ
رَُُق
ْ
ُأ
َ
ُ  ان

َ ُ وإب شُر
َ
ُك
َ
ُبُْت

 
 ت

ُ
َ
ُأ
َ
ُك
ْ
ُ تُِل

َ
ُد
َ
ُخ
ْ
ُل
 
ُ مُْت

َ
ُبَُعُِل

ْ
 ت

 

ُبعدُإلصلاةُ.ُ-1
َ
ُنحنُ__________________ُُإلقرآن

ُُهمُ________________ُإلشايَُُُ-2 ُإلصباح  ِ
ُف 

ُ.أناُ____________ُ_ُ-3 ِ
ُؤلُصديق 

َ
إقُ._____ُُُإلرسالة ُفبر ِ

ُف 

4-ُُ
ِّ
ُرينُ.أنتمُ__________________ُُإلفصلُمبك

ُمعُإلدجاجُ-5
َّ
ُ.أنتُِ__________________ُُإلرز

ُإلمساءُ-6 ِ
ةُف 
ّ
كُرةُإلسل  هُِ__________________ُ

 

  



 
(ii) ( ُم ارعضفِعْل  )  
Dalam bahasa Arab, kata kerja kala kini mempunyai 14 bentuk penambahan mengikut kata ganti nama. 
 

ُ
ٌ
ة
َ
فِيْد ُم 

ٌ
ة
َ
مْل
 
ُ ج ُمَاض  ُ فِعْل   ْ مِي 

َ
   ض

وَُ
 
ُه

َ
ُـــــي
ْ
ُذ
َ
ُه رَسَةُُِب 

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Dia sedang pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُـــــي
ْ
ُذ
َ
ُه وَُ(1ُ) ب 

 
 ه

ُ ائِب 
َ
ُغ

Ganti nama diri ketiga 
(lelaki)ُ

1ُ

مَا
 
ُُه

َ
ُـــــي
ْ
ُذ
َ
ـىُإلمَُُنُِاــــبَُه

َ
رَسَةُِؤِل

ْ
ُد

Mereka berdua sedang pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُـــــي
ْ
ُذ
َ
مَا(2ُ) نُِاــــبَُه

 
 ه

مُْ
 
ُُه

َ
ُـــــي
ْ
ُذ
َ
ُوُْـــبُ ه

َ
رَسَةُُِن

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Mereka sedang pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُـــــي
ْ
ُذ
َ
ُوُْـــبُ ه

َ
مُْ(3ُ) ن

 
 ه

ــــُهِـيَُ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُه رَسَةُُِب 

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Dia sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُه  هِـيَُ(4ُ) ب 

ُ
 
ائِبَة

َ
 غ

Ganti nama diri ketiga 
(perempuan) 

مَا
 
ــــُه

َ
ُت
ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِنُِاـبَُه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Mereka berdua sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
مَا(5ُ) نُِاـبَُه

 
 ه

نَُّ
 
ــــُه

َ
ُي
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
رَسَةُُِن

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Mereka sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُي
َ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
ُ(6ُ) ن

 
 نَُّه

ُ
َ
ت
ْ
ن
َ
ــــُأ

َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُه رَسَةُُِب 

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُه ُ(7ُ) ب 

َ
ت
ْ
ن
َ
 أ

ُ ب 
َ
اط

َ
خ  م 

Ganti nama diri kedua 
(lelaki) 

2ُ

مَا
 
ت
ْ
ن
َ
ــــُأ

َ
ُت
ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِنُِاـــــبَُه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu berdua sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
مَا(8ُ) نُِاـــــبَُه

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

مُْ
 
ت
ْ
ن
َ
ــــُأ

َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُوُْــــــبُ ه

َ
رَسَةُُِن

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu semua sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُوُْــــــبُ ه

َ
مُْ(9ُ) ن

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

ُ
َ
ت
ْ
ن
َ
ــــُأ

َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ـبه ُِـ َّ رَسَةُُِت ْ

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ـبه ُِـ َّ تُِ(11ُ) ت ْ

ْ
ن
َ
 أ

ُ
 
بَة

َ
اط

َ
خ  م 

Ganti nama diri kedua 
(perempuan) 

مَا
 
ت
ْ
ن
َ
ــــُأ

َ
ُت
ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِنُِاـــبُْه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu berdua sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
مَا(11ُ) نُِاـــبُْه

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

َُّ 
ت  
ْ
ن
َ
ــــُأ

َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
رَسَةُُِن

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kamu semua sedang pergi ke sekolah 
ــــ
َ
ُت
ْ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
 َُّ(12ُ) ن

ت  
ْ
ن
َ
 أ

ا
َ
ن
َ
ُُأ

َ
ُأ
ْ
ُذ
َ
ُه رَسَةُُِب 

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Saya sedang pergi ke sekolah 
ُ
َ
ُأ
ْ
ُذ
َ
ُه ا(13ُ) ب 

َ
ن
َ
م ُ أ

ِّ
ــل
َ
ُ
َ
ت  م 

Ganti nama diri 
pertama 

(lelaki/perempuan) 

3ُ
حْن ُ

َ
ـــُن

َ
ُن
َ
ُذ
َ
ُه رَسَةُُِب 

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Kami sedang pergi ke sekolah 
ـــ
َ
ُن
َ
ُذ
َ
ُه حُْ(14ُ) ب 

َ
 ن ُن

 
 
(iii) ( ُ مْرفِعْل 

َ
أ )  

Dalam bahasa Arab, kata perintah mempunyai 6 bentuk penambahan mengikut kata ganti nama. 
 

ُ فعلُماض جملةُمفيدة    ضمي 
!ُ حْمَد 

َ
ُاُُِيَاُأ

ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِبُْه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Wahai Ahmad! pergilah ke sekolah 
ُاُِ
ْ
ُذ
َ
ُ(1ُ) بُْه

َ
ت
ْ
ن
َ
 أ

ُ ب 
َ
اط

َ
خ  م 

Ganti nama diri 
kedua (lelaki) 

1ُ

ُيَاُ
 
د حَمَّ ُوم  لِِ 

َ
ُاُُِ!ع

ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِاــــبَُه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Wahai Ali dan Muhammad! pergilah ke sekolah 
ُاُِ
ْ
ُذ
َ
مَا(2ُ) اــــبَُه

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

ُيَاُ ب 
َّ
ل
 
ُاُُِ!ط

ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِوْاــــبُ ه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Wahai pelajar-pelajar (L)! pergilah ke sekolah 
ُاُِ
ْ
ُذ
َ
مُْ(3ُ) وْاــــبُ ه

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

ُيَاُ
 
يْجَة

َ
د
َ
ُاُُِ!خ

ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِيُْــــــبُِه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Wahai Khadijah! pergilah ke sekolah 
ُاُِ
ْ
ُذ
َ
تُِ(4ُ) يُْــــــبُِه

ْ
ن
َ
 أ

ُ
 
بَة

َ
اط

َ
خ  م 

Ganti nama diri 
kedua (perempuan) 

ُيَاُ ب 
َ
يْن
َ
ُوَز

 
اطِمَة

َ
ُاُُِ!ف

ْ
ُذ
َ
رَسَةُُِاــــبَُه

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Wahai Fatimah dan Zainab! pergilah ke sekolah 
ُاُِ
ْ
ُذ
َ
مَا(5ُ) اــــبَُه

 
ت
ْ
ن
َ
 أ

ُيَاُ
 
الِبَات

َ
ُاُُِ!ط

ْ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
رَسَةُُِن

ْ
ـىُإلمَد

َ
ُؤِل

Wahai pelajar-pelajar (P)! pergilah ke sekolah 
ُاُِ
ْ
ُذ
َ
ُــــبُْه

َ
 َُّ(6ُ) ن

ت  
ْ
ن
َ
 أ

 
  



 
❽ 
(  :Kata kerja (dalam bahasa Arab) juga 2 bahagian (الفِعْلُ 
( ُ مفِعْل  ز 

َ
لَ ) Kata kerja tak transitif dan ( ُ يفِعْل 

ِّ
عَد
َ
ت م  ) kata kerja transitif. 

 

1. ( ُ مفِعْل  ز 
َ
لَ ) Kata kerja tak transitif (kata kerja yang tidak memerlukan maf’ul bih/objek) 

contoh: 
بَُ)

َ
ه
َ
رَسَةُِ) – pergi (ذ

ْ
ُإلمَد

َ
ُؤِل

 
د حَمَّ بَُم 

َ
ه
َ
 .Muhammad pergi ke sekolah (ذ

امَُ)
َ
) – tidur (ن يْرُ   

ُإلشَّ
َ

ل
َ
ُع
 
حْمَد

َ
امَُأ

َ
 .Ahmad tidur di atas katil (ن

 
 

2. ( ُ يفِعْل 
ِّ
عَد
َ
ت م  ) kata kerja transitif (kata kerja yang memerlukan maf’ul bih/objek). 

 
contoh: 
لَُ)
َ
ك
َ
ُ) – makan (أ

َّ
ز ر 
َ
ُإل مَر 

 
لَُع

َ
ك
َ
 .Umar makan nasi (أ

 

ُ
 
ز ر 
َ
ُ الأ مَر 

 
لَُ ع

َ
ك
َ
 أ

 مفعولُبه
Objek 

 فاعل
Pelaku  

 فعلُماضُمتعدي
kata kerja transitifُ

 
 
بَُ) َ بَُ) – pukul (ض َ

ْ
ل
َ
ُإلك

 
يْد
َ
بَُز َ  .Zaid memukul anjing (ض َ

 

بَُ
 
ل
َ
ُ الك

ٌ
د
ْ
ي
َ
ُ ز

َ
ب َ  ضَّ

 مفعولُبه
Objek 

 فاعل
Pelaku 

 فعلُماضُمتعدي
kata kerja transitifُ

 
 

  



⑨ 
Ayat dalam bahasa Arab terdapat dua bentuk: 
(ُ
 
ة ُإلسْمِيَّ

 
ة
َ
مْل ) Ayat namaan dan (إلج  ُإلفِعُْ

 
ة
َ
مْل ُإلج 

 
ة لِيَّ ) ayat kerjaan. 

 
1- (ُ

 
ة ُالاسْمِي 

 
ة
َ
مْل
 
 .kata nama (إِسْم) Ayat namaan ialah ayat yang bermula dengan (الج

 

contoh: ُِصْل
َ
ُإلف

َ
بَُؤِل

َ
ه
َ
ُذ الِب 

َّ
 إلط

 
** 
 kata nama hendaklah menggunakan formula dalam (إِسْم) Kata kerja yang digunakan selepas (فِعْل)
tajuk kata kerja (فِعْلُمَاض) dan (ار ع

َ
ض  .(فِعْلُم 

 
Jadual (1) : kata nama (رَد

ْ
ف ُ) ,(م  ن َّ

َ
ث  .(فِعْلُمَاض) digunakan bersama (جَمْع) dan (م 

 

ر) 
 
ك
َ
ذ ث) Lelaki (م 

 
ن
َ
ؤ  Perempuan (م 

1 

 

ُ الِب 
 
بَُُالط

َ
ه
َ
صْلُُِذ

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (L) telah pergi ke kelas 
 

 

الِبَُ
 
ُــــالط

 
بَُُة

َ
ه
َ
ُـــــذ

ْ
صْلُُِت

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (P) telah pergi ke kelas 

2 

 

الِبَُ
 
بَُُانُِــــالط

َ
ه
َ
صْلُُِاــــذ

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (L) telah pergi ke kelas 
 

 

الِبَُ
 
ُـــــالط

َ
بَُُانُِت

َ
ه
َ
اـــــذ

َ
صْلُُِت

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (P) telah pergi ke kelas 

3 

 

ُ
 
ُالط

 
ب
 
بُ ُلا

َ
ه
َ
صْلُُِاوُْـــــذ

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Pelajar-pelajar (L) telah pergi ke kelas 
 

 

الِبَُ
 
ُــــالط

 
بُُْات

َ
ه
َ
ُــــذ

َ
صْلُُِن

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Pelajar-pelajar (P) telah pergi ke kelas 

 
 
Jadual (2) : kata nama (رَد

ْ
ف ُ) ,(م  ن َّ

َ
ث ار ع) digunakan bersama (جَمْع) dan (م 

َ
ض  .(فِعْلُم 

 

 ( ُ
 
ك
َ
ذ رم  ) Lelaki (ث

 
ن
َ
ؤ  Perempuan (م 

1 

 
ُ الِب 

 
ُالط

َ
ُـــــي
ْ
ُذ ب 
َ
صْلُُِه

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (L) akan pergi ke kelas 
 

 
الِبَُ

 
ُــــالط

 
ُُة
َ
ُـــــت
ْ
ُذ ب 
َ
صْلُُِه

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (P) akan pergi ke kelas 

2 

 
الِبَُ

 
ُُانُِــــالط

َ
ُـــــي
ْ
بَُذ
َ
صْلُُِنُِاـــــه

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (L) akan pergi ke kelas 
 

 
الِبَُ

 
ُـــــالط

َ
ُُانُِت

َ
ُــــت
ْ
بَُذ
َ
صْلُُِنُِاـــــه

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (P) akan pergi ke kelas 

3 

 
ُ
 
ب
 
لا
 
ُالط

َ
ُــــي
ْ
بُ ذ
َ
ُوُْـــــه

َ
صْلُُِن

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Pelajar-pelajar (L) akan pergi ke kelas 
 

 
الِبَُ

 
ُـــــالط

 
ُُات
َ
ُـــــي
ْ
بُْذ
َ
ُــــــه

َ
صْلُُِن

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Pelajar-pelajar (P) akan pergi ke kelas 

 
 

  



 
2-  (ُ

 
ة ُالفِعْلِي 

 
ة
َ
مْل
 
 .kata kerja (فِعْل) ayat kerjaan ialah ayat yang bermula dengan (الج

contoh: ُِصْل
َ
ُإلف

َ
ُؤِل الِب 

َّ
بَُإلط

َ
ه
َ
 ذ

 
** 
رَد) Kata kerja yang di awal ayat hanya digunakan dalam bentuk (فِعْل)

ْ
ف ُ) walaupun untuk (م  ن َّ

َ
ث  atau (م 

( مْعجَُ ). 
 
Jadual (1) : (فِعْلُمَاض) kata kerja kala lampau digunakan dengan kata nama (رَد

ْ
ف ُ) ,(م  ن َّ

َ
ث  .(جَمْع) dan (م 

 

ر) 
 
ك
َ
ذ ث) Lelaki (م 

 
ن
َ
ؤ  Perempuan (م 

1  

بَُ
َ
ه
َ
ُُذ الِب 

 
صْلُُِالط

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (L) telah pergi ke kelas 

 

بَُ
َ
ه
َ
ُــــذ

ْ
الِبَُُت

 
ُالط

 
صْلُُِة

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (P) telah pergi ke kelas 
 

2  

الِبَُ
 
بَُالط

َ
ه
َ
صْلُُِانُِـــــذ

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (L) telah pergi ke kelas 

 

بَُ
َ
ه
َ
ُــــذ

ْ
الِبَُُت

 
انُِـــــالط

َ
صْلُُِت

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (P) telah pergi ke kelas 
 

3  

ُ
 
ب
 
لا
 
بَُالط

َ
ه
َ
ُُذ

َ
ُإلف

َ
 صْلُِؤِل

Pelajar-pelajar (L) telah pergi ke kelas 

 

بَُ
َ
ه
َ
ُــــذ

ْ
الِبَُُت

 
ُـــالط

 
صْلُُِات

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Pelajar-pelajar (P) telah pergi ke kelas 
 

 
 
Jadual (2) : (فِعْلُمَاض) kata kerja kala lampau digunakan dengan kata nama (رَد

ْ
ف ُ) ,(م  ن َّ

َ
ث  .(جَمْع) dan (م 

 

ر) 
 
ك
َ
ذ ث) Lelaki (م 

 
ن
َ
ؤ  Perempuan (م 

1  

ُ
َ
ُـــي ب 

َ
ه
ْ
ُذ الِب 

 
صْلُُِالط

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (L) akan pergi ke kelas 
 

 

ُ
َ
ُـــــت ب 

َ
ه
ْ
الِبَُذ

 
ُــــالط

 
صْلُُِة

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Seorang pelajar (P) akan pergi ke kelas 

2  

ُ
َ
ُـــي ب 

َ
ه
ْ
الِبَُذ

 
صْلُُِانُِـــــالط

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (L) akan pergi ke kelas 
 

 

ُ
َ
ُـــــت ب 

َ
ه
ْ
الِبَُذ

 
انُِـــــالط

َ
صْلُُِت

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Dua orang pelajar (P) akan pergi ke kelas 

3  

ُ
َ
ُـــي ب 

َ
ه
ْ
ُذ

 
ب
 
لا
 
صْلُُِالط

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Pelajar-pelajar (L) akan pergi ke kelas 
 

 

ُ
َ
ُـــــت ب 

َ
ه
ْ
الِبَُذ

 
ُــــالط

 
صْلُُِات

َ
ُإلف

َ
 ؤِل

Pelajar-pelajar (P) akan pergi ke kelas 

 
** 
Sekiranya kata nama/pelaku (اعِل

َ
ة) dalam (ف ةُفِعْلِيَّ

َ
مْل ة) atau (ج  ةُإِسْمِيَّ

َ
مْل  ,adalah kata jamak bukan manusia (ج 

kata kerja yang digunakan adalah (ة
َ
ث
َّ
ن
َ
ؤ ةُم 

َ
رَد
ْ
ف  .berbentuk tunggal perempuan (م 

 
contohُ(ة ةُفِعْلِيَّ

َ
مْل  :(ج 

 
ُسَُ(1ُ)

َ
ُق
َ
ُـــط

ْ
وْرَُُت

َ
ُالأ

 
ُُاق

َ
ُع
َ

ُل
َ
ُرُُْإل ُ(2ُ)     ض 

َ
ُــــت

 
ط
 
ُُسْق

 
وْرَاق

َ
ُُالأ

َ
ُع
َ

ُل
َ
ُرُُْإل ُض 

 

Dedaun itu sedang jatuh ke tanah.                              Dedaun itu telah jatuh ke tanah. 

 
 
contohُ(ة ةُإِسْمِيَّ

َ
مْل  :(ج 

 
(1ُ)ُ

 
وْرَاق

َ
ُسَُُالأ

َ
ُق
َ
ُـــط

ْ
ُُت

َ
ُع
َ

ُل
َ
ُرُُْإل ُ(2ُ)     ض 

 
وْرَاق

َ
ُُالأ

َ
ُــــت

 
ط
 
ُُسْق

َ
ُع
َ

ُل
َ
ُرُُْإل ُض 

 

Dedaun itu sedang jatuh ke tanah.                                            Dedaun itu telah jatuh ke tanah. 


